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Rohlik.cz – Boží online supermarket s doruče-
ním až ke dveřím! Stačí se jen zaregistrovat, 
zadat svou adresu a můžete nakupovat. Rohlík 
toho svým zákazníkům však nabízí ještě mno-
hem víc.

Rozsáhlý sortiment: S nejširší nabídkou 
na českém trhu vám přinášíme vše, co si jen 
můžete přát. Lokální ovoce i zeleninu, křupavé 
pečivo, maso z kvalitních chovů a kopec dalších 
skvostů.

Rychlé doručení: Nákup vám přivezeme už do 
240 minut od objednání – bez ohledu na den 
v týdnu!

Ohleduplnost k životnímu prostředí: Sna-
žíme se držet ekologickou stopu na minimu. 
Jezdíme na CNG nebo elektřinu a máme i vrat-
né tašky.

Skvělé ceny: Denně porovnáváme ceny 
s konkurencí a každý týden pro vás zlevňujeme 
položky v kategorii „Cenové trháky“. A jestli 
stejně jako my neradi plýtváte potravinami, ur-
čitě se vám zalíbí kategorie „Zachraň a ušetři“. 

Záruka kvality: Za naši božskou službu dáme 
hlavu na špalek! A kdyby přece jen něco nebylo 
podle vašich představ, bez zbytečných otázek 
vám hned vrátíme peníze. 

Pro osoby starší 65 let nebo držitele kartiček 
ZTP nabízíme i objednávky po telefonu na naší 
zákaznické lince +420 800 730 740.

Tak mějte více času na ty, které máte rádi 
a užijte si nákupy s Rohlik.cz. 

Rohlik.cz na Valašsku
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Z nezbedného hocha  
udělaly housle světového virtuosa
Václav Hudeček (71) patří 
k nejznámějším českým 
houslistům, svůj um předvedl 
po celém světě. Spolu se svojí 
ženou Evou se věnují novým 
mladým talentům a hledají 
další možnosti, jak veřejnosti 
ukázat krásu klasické hudby. 
Housle přitom měly původně 
zkrotit divokého synka. 

Juraj Aláč

Stále máme ještě začátek 
roku. Dáváte si nějaká novo-
roční předsevzetí? 

Žádná předsevzetí si nedá-
vám. V mém věku se předsevzetí 
mění v přání, abychom se zase ve 
zdraví dožili dalších Vánoc, abych 
mohl i nadále hudbou celý rok tě-
šit svoje publikum, aby nás s Evou 
nikdy neopustilo nadšení pro ži-
vot, práci a pro krásu umění a aby 
už byl konečně zase klid a mír. 

Jak jste trávili Vánoce? Měl 
jste nějaká vystoupení, kte-
rá vás výrazně potěšila?

Vánoce jsme trávili tradičně 
jako každý rok v kruhu nejbližší 
rodiny. Koncerty byly také jako 
každoročně až takřka do Štěd-
rého dne. Potěšily mě všechny. 

Skvělé publikum, které vždy za-
plnilo koncertní prostory do po-
sledního místa. A to i v případě, že 
venku mrzlo, chumelilo a v koste-
lích se samozřejmě netopilo.  

Už jako 15letý jste si za-
hrál s londýnským Royal 
Philharmonic Orchestra – 
v roce 1967. Chtěl jste jako 
dítě hrát právě na housle? 
Kdo vás k nim přivedl? 

Housle byly původně pouze 
prostředkem k uklidnění nezbed-
ného synka. S tímto výchovným 
prostředkem přišel můj zoufalý 
otec, když došly všechny jiné ná-
pravné prostředky a já jsem stá-
le zlobil. Nikdo si v té době ani ve 
snu nepomyslel, že bych se hud-
bou mohl živit. Osud však rozho-
dl tak, že se nakonec hra na hous-
le stala mým povoláním.

Je potřeba pro hru na hous-
le talent? Nebo se na ně do-
káže naučit každý, pokud ho 
to bude bavit a bude dosta-
tečně pilný?

Vrzat na housle se může samo-
zřejmě naučit každý, a dokonce se 
tím v dnešní době může i dobře ži-
vit. Předpokládám ale, že vás zají-
má způsob hry, jaký provozuji já 

nebo jiní houslisti, kteří hrají na 
světových koncertních podiích. 
Samozřejmě talent je zásadní, ale 
i stavba rukou, jakou ten konkrét-
ní adept na houslovou hudbu má, 

a potom samozřejmě nekonečná 
dřina. Desítky tisíc hodin od vel-
mi útlého věku čtyř až pěti let až 
do konce kariéry.

 Pokračování na straně 9
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Dětská sestra (Nástupní bonus 75 000 Kč)
Požadujeme:

● středoškolské, vyšší odborné nebo vysokoškolské vzdělání v oboru všeobecná 
    sestra bez odborného dohledu dle zákona č. 96/2004 Sb.
● praxe v oboru vítaná
● flexibilita, samostatnost, vstřícnost

Nabízíme:
● nástupní bonus 75 000 Kč, 5 týdnů dovolené
● příspěvek na stravování, příspěvek na životní pojištění, příspěvek na penzijní připojištění
● zaměstnanecké půjčky
● týdenní rekondiční pobyty s wellness ve vybraných lázeňských lokalitách
● slevy v rámci společnosti AGEL odměny při životních a pracovních jubileích
● příspěvek na dětskou zimní nebo letní rekreaci v rámci holdingu

Kontakt:
Mgr. Petra El Saban, tel.: +420 722 962 894, e-mail: petra.elsaban@nvm.agel.cz

CHRÁNĚNÁ DÍLNA
PŘIJME  ZAMĚSTNANCE

pro ROZNOS REKLAMNÍCH LETÁKŮ

místo výkonu práce v místě bydliště

měsíční výdělek 4800 – 9500,- Kč
(dle výše týdenního úvazku)

místa jsou vymezena pro osoby se 
zdravotním postižením

(tj. pro držitele invalidních důchodů)

pro více informací volejte
737 572 958
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Inzerci v těchto novinách pro vás zajistí:

739 724 774
novak@regvyd.cz

Michal NOVÁK

732 530 071
karal@regvyd.cz

Tomáš KARAL

MP KRÁSNO, a.s.,
TRADIČNÍ VÝROBCE UZENIN NA VALAŠSKU

HLEDÁ DO SVÉHO TÝMU NOVÉ KOLEGY A KOLEGYNĚ

• SEŘIZOVAČE A ELEKTRIKÁŘE
• NOČNÍ EXPEDIENTY MASA 

A MANIPULANTY S VZV 
• PRACOVNÍKY DO VÝROBY  

DO NAŠICH PRODEJEN

• Valašské Meziříčí, Hranická:  
ZÁSTUPCE VEDOUCÍ, PRODAVAČE

• Vsetín: 
VEDOUCÍ PRODEJNY, PRODAVAČE, 
BRIGÁDNÍKY 

NABÍZÍME JISTOTU STABILNÍHO ZAMĚSTNÁNÍ 
A NADSTANDARTNÍ ZAMĚSTNANECKÉ BENEFITY
Přijď, máme pro tebe voňavý � ek!
e-mail: prace@krasno.cz, zn. název pozice, 
tel.: 571 855 282, 571 855 217

WWW.KRASNO.CZ

více na www.krasno.cz
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Nejnovější informace 
a mnohé další  

najdete  
i na našem Facebooku.

facebook.com/novinykraje

Měnící se klima zaznamenáváme na vlastní kůži doslova 
všichni – ať už je to nedostatek vláhy během léta, málo 
sněhu v zimě, nebo teplotní výkyvy během několika dní. Také 
meteorologové potvrzují, že loňský rok byl mimořádně teplý. 
A je velmi pravděpodobné, že i letošní rok bude plný rekordů 
nejen teplotních, ale i co se týče meteorologických jevů.

Juraj Aláč

VVeellkkáá  ooččeekkáávváánníí
Do dalšího roku řada lidí vstou-
pila s rozdílnými pocity. Pozi-
tivně ladění jedinci s očekává-
ním, sny a plány, 
jak to všechno pů-
jde dobře – oče-
kávají úspěchy 
a nepřipouštějí si 
selhání. Naopak 
někdo mohl pocí-
tit po vstupu do 
nového roku obavy, a to i exi-
stenční. Ze všech stran, hlav-
ně z médií, se totiž na nás valí 
spousta negativních informa-
cí. Veřejnost si je žádá a chce 
vědět, co se zase stalo zlého – 
dobře se o tom totiž povídá. Je 
to podobné jako s hororovými 
filmy. Lidé se chtějí bát a jsou 
zvědaví, jak to všechno dopad-
ne… A přitom přejeme k nové-
mu roku, aby byl šťastný. Tak si 
ho takový snažme udělat. Je to 
i na nás a na informacích, kte-
ré v našich novinách čtenářům 
přinášíme. Mějte šťastný rok, 
my pro to uděláme maximum. 
 Juraj Aláč, šéfredaktor

 alac@regvyd.cz

GLOSA

ČÍSLO MĚSÍCE

150 
Podle novely zákona 
o silničním provozu platné 
od 1. ledna se kromě 
řidičského průkazu od 
17 let a úpravy bodového 
systému schválilo i navýšení 
maximální povolené 
rychlosti na dálnicích až na 
150 km/h. Vybrané úseky 
budou v provozu zřejmě až 
na konci roku, musejí být 
totiž vybaveny proměnným 
dopravním značením. 
Vytipované jsou zatím tři 
úseky na nových dálnicích. 

S měnícím  se  klimatem  zažíváme 
i na našem území výrazné odchyl-
ky počasí, na jaké jsme byli po léta 
zvyklí. „Rok 2023 byl na území ČR 
teplotně  silně  nadnormální,  prů-
měrná roční teplota vzduchu 9,7 °C 
byla o 1,4 °C vyšší než normál v le-
tech  1991–2020.  Jde  tak  o  vůbec 
nejteplejší rok zaznamenaný v řadě 
od  roku  1961.  Doposud  nejteplej-
ším  rokem  na  našem  území  byl 
rok 2018 s průměrnou roční teplo-
tou 9,6 °C,“ uvedla mluvčí Českého 
hydrometeorologického úřadu Mo-
nika Hrubalová. 

Kromě loňského dubna a května 
byla odchylka od průměrné měsíč-
ní teploty vzduchu na našem území 

kladná. Právě duben byl podle sta-
tistik s průměrnou teplotou 6,4 °C 
silně podnormální. 

Srážek bylo během  
roku dost, bílé Vánoce  
ale nejsou časté 

Srážkově  byl  uplynulý  rok  na 
území ČR normální. Průměrně na-
padlo 728 mm srážek, a to předsta-
vuje  v  dlouhodobém  desetiletém 
období  106procentní  stav.  „V prů-
běhu roku se střídaly na srážky bo-
haté a chudé měsíce. Srážkově silně 
nadnormální  byly  měsíce  duben, 
srpen a  listopad  s prosincem. Na-
opak velmi suché bylo září, kdy na 
území ČR spadlo v průměru pouze 
30 procent obvyklých srážek,“ do-
dala Monika Hrubalová. 

Bílé  ladovské  Vánoce  zůstá-
vají  už  jen  na  obrázcích.  Fakt,  že 
české  Vánoce  bývají  bez  sněhu, 
berou  lidé  jako  normální.  Pře-
devším v nížinách  je sněhová po-
krývka vzácností. Celé  tři  sváteč-
ní dny zažili v bílém od roku 1961 
v  Praze  dvakrát,  v Olomouci  pět-
krát, v Teplicích šestkrát a v Brně 
a Hradci Králové sedmkrát. S ros-
toucí  nadmořskou  výškou  je  šan-
ce  zažít  celé  Vánoce  pod  sněhem 
pravděpodobnější, ale třeba i Lysá 
Hora byla za posledních 63 let se-
dmkrát bez sněhu. 

Letošní rok můžeme  
čekat další extrémy

Dlouhodobé  předpovědi  me-
teorologové  nedávají,  přirovná-
vají  je spíše k věštění z křišťálové 
koule. Podle odborníků ale i letos 
máme  čekat  velmi  teplý  rok,  vliv 
bude mít fenomén El Niño a hlav-
ně  probíhající  klimatické  změ-
ny. Vliv  lidské činnosti  je totiž na 
klima zásadní a projevuje se stále 
víc,  i když si  to  lidé často nechtě-
jí  přiznat.  Čekají  nás  nejen  časté 
výkyvy teplot, ale i extrémní pro-
jevy počasí, jakými jsou povodně, 
sucha nebo nezvykle silné bouřky 
– zkrátka musíme se připravit na 
řadu klimatických rekordů i na na-
šem území. 

Více o fenoménu El Niño 
a La Niña najdete na webu 

www.novinykraje.cz

Máme za sebou  
mimořádně teplý rok

Průměrná roční teplota vzduchu na území ČR v porovnání s normálem 1991–2020 a proložená lineární přímkou 
(modře) v období 1961–2023. Zvýrazněny jsou roky s průměrnou teplotou nad 9,0 °C. Zdroj | ČHMÚ
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Všeobecné vzdělání zakončené maturitou jako předpoklad pro 
studium na vysoké škole, nebo odborná střední škola s možností 
rychlého uplatnění na trhu práce? Učební obor pro okamžité 
získání praxe a výdělku, nebo umělecká škola pro rozvoj talentu 
žáka? Jistotu a klid základního vzdělání začíná právě teď 
střídat nervozita z výběru školy, která určí dětem budoucnost. 

Juraj Aláč

Budoucí středoškoláci stojí před  
svým nejdůležitějším rozhodnutím

Střední školy zahájily boj o bu-
doucí studenty. Žáci devátých tříd 
základních škol totiž musí podat 
přihlášky na střední školu pro 
první kolo přijímacího řízení do 
20. února. Letos poprvé mohou 
žáci zvolit rovnou tři školy, na-
místo dosavadních dvou. Přihláš-
ky mohou podávat elektronicky 
v digitálním přihlašovacím systé-
mu Dipsy. Ten se spustí 1. února. 
Deváťáci by tak už měli mít téměř 
jasno, jak s dalšími roky na střed-
ní škole naloží. 

Elektronicky to bude 
nejjednodušší

Žáky letos čeká jednotná při-
jímací zkouška, která je povin-
nou součástí přijímacího říze-
ní na většinu středních škol v 1. 
a 2. kole přijímaček. Přihlášky 
mohou žáci podat třemi různými 
způsoby, vždy ale pouze jednou 
z možností: 
 ▪ Elektronicky 
 ▪ Podáním tištěného výpisu 

z online systému
 ▪ Podáním vyplněného tiskopi-

su s přílohami
Nejjednodušším způsobem 

bude podání elektronicky na do-
méně www.dipsy.cz v termínu 
od 1. do 20. února. Po přihláše-
ní do systému pomocí elektro-
nické identity, který je napojen 
na registr obyvatel, uvidíte se-
znam svých dětí a vyberete, kte-
ré chcete přihlásit. Není třeba vy-
plňovat už žádné osobní údaje. 

Ze seznamu vyberete až 3 obory 
bez talentové zkoušky, do kterých 
chcete podat přihlášku. Vyberete 
je v pořadí dle priority pro přijetí. 
Systém nabídne přehledné infor-
mace o každé škole – přehled obo-
rů vzdělání, počet letos přijíma-
ných uchazečů i počty přihlášek 
a přijatých uchazečů v minulých 
letech. Upozorní i na dokumenty, 
které vybraná škola vyžaduje pro 
příslušný obor vzdělání doložit 
k přihlášce. Ty pak nahrajete jako 
fotky nebo skeny. Po odeslání při-
jde potvrzení o přihlášení na váš 
e-mail. 

V případě podání tištěného vý-
pisu z online systému rodiče vše 
vyplní online, ale bez přihlášení. 
Nebudou se tak automaticky vy-
plňovat údaje z registru obyva-
tel, ale vše je třeba vyplnit ručně. 
Ze systému přihlášku vytiskne-
te, podepíšete a doručíte poštou, 
osobně nebo datovou schrán-
kou na všechny zamýšlené školy. 
V případě klasické listinné při-
hlášky ji vyplníte a doručíte ji 
do každé zvolené školy. Ke každé 
přihlášce přiložíte všechny přílo-
hy, které daná škola/obor poža-
duje. Každá přihláška musí mít 
obory uvedené ve stejném pořadí 
dle zvolené priority pro přijetí. Do 
systému je pak zadá sama škola.

Seřadit tři vybrané obory je 
nejdůležitější

Největší letošní změnou je 
možnost přihlášení na tři růz-
né obory a vykonat přijímačky 
jen jednou. Je ale velmi důležité, 

určit priority jednotlivých škol. 
Na první místo uvede žák nejví-
ce žádaný obor ve vybrané škole. 
Na druhé místo uvede obor, kam 
by chtěl být přijatý, když se nedo-
stane do oboru na prvním místě. 
Třetí příčka pak je pro obor, po-
kud by se nedostal na první dva. 
Tohle rozhodnutí je finální a není 
možné ho změnit. Pokud by žák 
odmítl nastoupit do příslušného 
oboru, bude muset opakovat při-
jímačky v druhém kole. Podle zá-
vazné přihlášky pak matematický 
algoritmus v kombinaci s výsled-
ky přijímacích zkoušek rozhodne, 
na kterou školu bude žák přijat. 

Otázky na přijímačky si 
mohou žáci natrénovat 

Jednotná přijímací zkouška 
se skládá ze dvou písemných tes-
tů: z českého jazyka a literatury 
a z matematiky. Varianty testů 
jsou různé pro čtyřleté obory, pro 
šestiletá gymnázia a pro osmiletá 

gymnázia. Maximální možný po-
čet dosažených bodů v testech 
z matematiky i českého jazyka 
a literatury je 50 bodů. Minimál-
ní hranice úspěšnosti není cent-
rálně stanovena, školy si však mo-
hou minimální hranici stanovit 
samy v rámci kritérií pro přijetí. 

Některé školy nabízejí žákům, 
kteří u nich chtějí studovat, kur-
zy, které je připraví na přijímač-
ky. I když přijímací testy neobsa-
hují nic nad rámec vzdělávacího 
programu pro základní školy, mo-
hou být žáci bez přípravy zasko-
čeni stylem kladených otázek. Jak 
zněly v minulých letech zájemci 
zjistí třeba na stránkách Cermatu 
nebo ve webové aplikaci TAU, kte-
rá umožňuje procvičování testů. 

Chcete si vyzkoušet testy na 
střední školy? Najdete je na webu 
novinykraje.cz 

Termíny přijímacího řízení

1. kolo jednotných přijímacích zkoušek:
 ▪ 12. a 15. dubna 2024 (Pá, Po) – 4leté obory vzdělání a nástavby
 ▪ 16. a 17. dubna 2024 (Út, St) – víceletá gymnázia

Náhradní termíny jednotných přijímacích zkoušek: 
 ▪ 29. a 30. dubna 2024 (Po, Út) – 4leté obory vzdělání i víceletá 

gymnázia

Výsledky přijímacího řízení: 
15. května 2024 – ředitel školy zveřejní výsledky ve škole 
a v informačním systému www.novinykraje.cz
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STROJÍRENSKÉ OBORY
Mechanik seřizovač
Obráběč kovů 
Strojní mechanik

POLYGRAFICKÉ  OBORY
Reprodukční grafik pro média
Tiskař na polygrafických strojích 
Knihař

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
6. února 2024 /13–17 h/  

www.spspzlin.cz

ELEKTROTECHNICKÉ 
OBORY
Mechanik elektrotechnik 
Elektrikář – silnoproud

INFORMAČNÍ 
TECHNOLOGIE
 Informační technologie 

DOMOV MLÁDEŽE

PROJEKTOVÝ DEN
8. února 2024

8:00 hod. – 15:00 hod.
Nabízíme 4leté gymnaziální studium

Přípravné kurzy zdarma
Srdečně zveme k návštěvě školy

Těšíme se na Vás!
Aktuální informace sledujte na webových stránkách školy!

Komenského 60
766 01 Valašské Klobouky

Telefon: 577 320 572 | 577 006 969
E-mail: info@gymnazium-vk.cz

www.gymnazium-vk.cz

Vzdělávání pro 21. století

Výborná uplatnitelnost na trhu práce a všech univerzitách včetně technických 
VŠ. Vyučujeme pět cizích jazyků. Profi lace žáků dle nabídky volitelných 

předmětů. Uskutečňujeme mezinárodní projekty a výměnné zahraniční pobyty. 
Organizujeme kurzy k JPZ zdarma, praxe ve fi rmách, zájmové kroužky, lyžařské, 
turistické a vodácké kurzy, výtvarné plenéry, svářečské kurzy, získání řidičského 
oprávnění B, C zdarma pro žáky učebních oborů. Jsme fakultní školou UTB Zlín 

a Farmaceutické fakulty UK v Hradci  Králové.

Nabídka oborů 

▶ Střední vzdělání s maturitní zkouškou
79–41–K/81 Gymnázium – osmiletý studijní obor (pro žáky z 5. tříd ZŠ)
79–41–K/41 Gymnázium – čtyřletý studijní obor (pro žáky z 9. tříd ZŠ)
23–45–L/01 Mechanik seřizovač
18–20–M/01 Informační technologie 

▶ Střední vzdělání s výučním listem
26–51–H/01 Elektrikář 
36–52–H/01 Instalatér*
23–56–H/01 Obráběč kovů*
23–68–H/01 Mechanik opravář motorových vozidel
*obory jsou zařazené do systému Podpora řemesel v odborném školství, žáci jsou fi nančně podporováni Zlínským krajem

▶ Nástavbové studium 
64–41–L/51 Podnikání – pro absolventy tříletých učebních oborů
s výučním listem ve dvouleté denní formě.

Stipendia regionálních fi rem každé pololetí pro žáky vykonávající praxi v dané fi rmě.

Den otevřených dveří 16. 2. 2024 

www.gjpsosslavicin.cz

Gymnázium Jana Pivečky 
a Střední odborná škola Slavičín
Školní 822, 763 21 Slavičín
Telefon: +420 739 641 829
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Součástí školy je školní statek a dílny, školní zookoutek zaměřený na chov

exotických zvířat, botanická zahrada a úly se sedmi včelstvy.

Během studia mají žáci možnost navštěvovat včelařský kroužek nebo

nepovinný předmět jezdectví. Domov mládeže pro žáky je v blízkosti školy cca

3 minuty pěší chůzí. Samozřejmostí je stravování a možnost ubytovat si v

areálu školy psí mazlíčky.

AGROPODNIKÁNÍ
▪ Získání řidičského průkazu na traktor a

osobní automobil ZDARMA
▪ Odborné znalosti v oblasti pěstování rostlin

a chovu zvířat

EKOLOGIE A ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ
▪ Odborné znalosti v oblasti environmentu
▪ Zaměření na GIS a geodézii
▪ Vzdělání pro vodní hospodářství, lesnictví,

zemědělství a jiné aplikační obory

ZEMĚDĚLEC – FARMÁŘ
▪ Získání řidičského průkazu na traktor,

osobní automobil, nákladní automobil
a průkazu na motorovou pilu ZDARMA

▪ Stipendium až 500 Kč měsíčně

STŘEDNÍ ŠKOLA 
ZEMĚDĚLSKÁ A PŘÍRODOVĚDNÁ 

ROŽNOV POD RADHOŠTĚM
N ÁB Ř E Ž Í  D U K E LS KÝ CH H R D I NŮ 5 7 0

T E L E FO N:  + 4 2 0  5 7 1  1 1 6  8 1 1
MAI L :  I N F O @S ZE S RO .CZ

WWW. S Z E S R O .CZ

Střední škola zemědělská a přírodovědná Rožnov pod Radhoštěm
zemedelka_roznov

INZERCE

Konec reklamních poutačů? 
Valmez je chce omezit
VALAŠSKÉ MEZIŘÍČÍ | Reklam-
ní poutače a další reklamní prvky 
umísťované dle libosti do veřejné-
ho prostoru už nebudou mít na rů-
žích ustláno. Město Valašské Mezi-
říčí rozhodlo, že již nebude možné 
povolit zábor veřejného prostran-
ství v městské zeleni, ale pouze na 
předem stanovených místech.

„Ve spolupráci s městským 
architektem, kterým je světově 
uznávané architektonické studio 
Chybík + Krištof, jsme se rozhod-
li více zaměřit na odstranění vi-
zuálního smogu v ulicích našeho 
města. Například na náměstí tak 
jednáme s majiteli jednotlivých 
nemovitostí o vizuální podobě je-
jich reklam. V případě, že se roz-
hodnou pro změnu tak, aby re-
klamy více odpovídaly prostředí 
městské památkové zóny, přispě-
jeme jim částkou třicet tisíc ko-
run,“ řekla místostarostka Yvona 
Wojaczková.

Nově už nebude možné umis-
ťovat ani takzvané zapichováky 

či jiné formy reklamních poutačů 
kolem průtahu městem či v jiných 
lokalitách. Podle místostarost-
ky Wojaczkové budou reklamní 
poutače povoleny pouze v dese-
ti vybraných lokalitách v centru 
a po jednom v každé z šesti míst-
ních částí. „Při výběru těchto lo-
kalit jsme vycházeli z dlouhodo-
bých zkušeností. Povolení záboru 
bude jako dosud vydávat odbor 
majetkové správy,“ doplnila 
místostarostka.

Do seznamu vybraných míst 
pro reklamní účely patří lokali-
ta u nemocnice, kruhový objezd 
u Panáčka, kruhový objezd u balí-
ren a Štěpánov. V katastru Krásna 
nad Bečvou byl do seznamu zařa-
zen kruhový objezd u autobusové-
ho nádraží, kruhový objezd Ma-
sarykova a lokality u hřbitova či 
ulice Rožnovská. Seznam je dopl-
něn také jedním místem v každé 
z místních částí: Brňov, Bynina, 
Hrachovec, Juřina a Podlesí.  ma

 Vizuální smog v různých podobách je problémem mnoha měst. Foto | Veronika Rút Nováková

Postihy za schvalování 
trestného činu

V souvislosti s útokem na Filo-
zofické fakultě Univerzity Kar-
lovy v Praze pokračuje Policie 

ČR v po-
stihová-
ní dalších 
protipráv-
ních jedná-
ní. Ke konci 

roku bylo v řešení už téměř 
90 případů, kdy lidé tento útok 
buď schvalují, nebo vyhrožují 
jeho napodobením. Nejčas-
těji jde o schvalování trest-
ného činu dle § 365 trestního 
zákoníku (28x), nebezpeč-
né vyhrožování podle § 353 
trestního zákoníku (11x), násilí 
proti skupině obyvatel a proti 
jednotlivci dle § 352 trestního 
zákoníku (7x) a šíření poplaš-
né zprávy dle § 357 trestního 
zákoníku (6x).

POLICIE INFORMUJE

Policie ČR Zlínského kraje
J. A. Bati 5637
760 01 Zlín
Tel.: 974 661 111
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Tříkrálová sbírka  
vynesla rekordní částku Valmez boduje 

v komunikaci
Komunikační 
kanály měs-
ta Valašské 
Meziříčí si 
v celorepub-
likovém srovnání vedou velmi 
dobře. Vyplývá to z každoroč-
ního hodnocení spolku Kvali-
kom, který porovnává kvalitu 
komunikace napříč městy 
a obcemi. Valmez si z něj totiž 
odnesl bronz za městský web 
a čtvrtou příčku za Facebook. 
Také v konkurenci 48 radnič-
ních periodik se Zpravodaj 
města Valašské Meziříčí ne-
ztratil, srovnání spolku Kvali-
kom mu přiřklo šestou příčku. 
Porota se shodla na velmi vy-
soké obsahové kvalitě perio-
dika. V kategorii měst nad 10 
tisíc obyvatel se podle ní jedná 
o nadprůměrné periodikum.

RADNICE INFORMUJE

Městský úřad Val. Meziříčí
Soudní 1221
757 01 Valašské Meziříčí 1
Tel.: 571 674 111

VSETÍN | Ve Vsetíně i okolních ob-
cích se během prvního lednového 
týdne uskutečnila tradiční Tříkrá-
lová sbírka, kterou v České repub-
lice organizuje Charita Vsetín. Za-
pojilo se do ní 260 malých i velkých 
dobrovolníků, kterým se podařilo 
vykoledovat více než 370 tisíc ko-
run. V porovnání s uplynulými lety 
jde o rekordní částku.

„Letošní výtěžek Tříkrálové 
sbírky ve Vsetíně opět láme rekor-
dy. Ve Vsetíně se do pokladniček 
vybrala úctyhodná částka 366 231 
korun, bezhotovostně pak na účet 
Charity Vsetín doputovalo nece-
lých šest tisíc korun, celkem tedy 
Vsetínští přispěli do letošní Tříkrá-
lové sbírky částkou 371 931 korun. 
Všem dárcům, kteří se zapojili a ob-
darovali koledníky finančním pří-
spěvkem, patří náš obrovský dík, 
stejně jako koledníkům a dobrovol-
níkům, bez kterých by nebylo mož-
né celou akci v takovém rozměru 
uspořádat,“ uvedla Eva Šafaříko-
vá ze vsetínské Charity s tím, že jak 

bude s finančními dary naloženo, 
jaké záměry hodlá vsetínská Cha-
rita splnit a jak podpoří potřebné, 
si mohou zájemci přečíst na webo-
vých stránkách Charity.

Tříkrálovým posláním není jen 
připomenout legendu o putová-
ní tří mudrců do Betléma za naro-
zeným Ježíškem nebo přinést do 
domovů přání dobra a pokoje, ale 

v novodobé historii se stalo také po-
sláním charitativním. Koledníci se 
snaží do zapečetěných pokladniček 
vyprosit finanční dar, díky kterému 
může Charita pomáhat těm, kteří 
to nejvíce potřebují. Tedy matkám 
samoživitelkám, rodinám, které se 
ocitly v těžké životní situaci, hendi-
kepovaným osobám a samozřejmě 
seniorům. ma

 Vsetínští letos přispěli 371 931 korun. Foto | Radovan Kocúrek

Rožnovští hasiči obnovují vozový park

ROŽNOV POD RADHOŠTĚM | 
Rožnovští hasiči převzali v rám-
ci obnovy vozového parku nový 
hasičský automobil Toyota Proa-
ce s výkonem 106 kW, který bude 
využíván k plnění úkolů města 
Rožnova pod Radhoštěm na úse-
ku požární ochrany, ochrany oby-
vatelstva, k přípravě města na mi-
mořádné události a během těchto 
událostí. Jeho celková pořizovací 
cena činila 1 476 935 korun s DPH.

„Za nové vozidlo jsme nesmír-
ně rádi, nahradí to původní, které 
si už svoje odsloužilo. Vůz je vyba-
ven zvláštním výstražným zaříze-
ním, které umožňuje i reprodukci 
mluveného slova, a tak je možné ho 
využít při varování obyvatelstva. 
Dále je vybaven například ručním 
vyprošťovacím nástrojem, ruční-
mi hasicími přístroji, tažným zaří-
zením, dvěma přenosnými světlo-
mety s magnetickými kloubovými 

úchyty a LED světelným zaříze-
ním v provedení alej, které vyzařu-
je světlo oranžové barvy. Jednotka 
bude automobil využívat převážně 
k přepravě osob a materiálu k zása-
hům,“ uvedl ředitel hasičského sbo-
ru města Karel Janoušek.

Pořízení automobilu bylo fi-
nancováno Zlínským krajem, 
městem Rožnov pod Radhoštěm 
a dotací v rámci programu Dotace 
pro jednotky SDH obcí. ma

 Nový vůz přebírá roli zastaralého vozu Volkswagen Transporter. Foto | město Rožnov pod Radhoštěm

Cyklostezka propojí 
Vsetín se Lhotkou
VSETÍN | Cyklostezka Rokytenka 
se v závěru loňského roku rozrost-
la na území Vsetína o druhý úsek. 
Stavba dalších dvou navíc vloni 
odstartovala a le-
tos je v plánu je-
jich dokončení. 
Cyklisté i chod-
ci se tak od kon-
ce roku 2024 do-
stanou bezpečně 
ze „staré“ Rokyt-
nice až do Lhoty u Vsetína. První 
dvousetmetrový úsek Cyklostezky 
Rokytenka od stacionárního rada-
ru pro měření rychlosti poblíž pro-
dejny potravin ve „staré“ Rokytni-
ci až po odbočku do průmyslového 
areálu firmy Kotrla otevřelo město 
již před čtyřmi lety. Loni v září na 
něj navázalo zahájením stavby dal-
ších dvou úseků – mezi areály fi-
rem Kotrla a Irisa a od areálu spo-
lečnosti Irisa po hranici katastrů 
města Vsetín a obce Lhota u Vsetí-
na. Druhý z těchto úseků o délce 
více než dvě stě metrů se podařilo 
dokončit v závěru loňského roku. 
Náklady na jeho realizaci dosahu-
jí výše 4,3 milionu korun, většinu 
však pokryje dotace z Integrované-
ho regionálního programu.  ma
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Prvními dětmi roku se stali 
Samuel a Margareta
VSETÍNSKO | Celkem 1314 dětí, 
z toho 682 chlapců a 660 děvčat, 
se narodilo ve vsetínském okrese 
během uplynulého roku. Tradičně 
nejvíce dětí – celkem 720 – přišlo 
na svět ve Vsetínské nemocnici. 
Nejčastěji voleným chlapeckým 
jménem byl Jakub následovaný 
Janem a Matějem, Tomášem, Da-
videm, Lukášem a Adamem, ale 
nechyběla ani jména neobvyklá, 
jako třeba Miron, Nazar, Ramiel 
nebo Zachariáš. U holčiček vé-
vodily Eliška s Annou, na druhé 
příčce skončila Viktorie a na tře-
tí Julie. Naopak raritou se staly 
Florentina, Adolfie, Amira nebo 
Božidara.

„Prvním dítětem narozeným 
v naší nemocnici se stal Samuel 
Grufík, který přišel na svět 1. led-
na krátce před polednem. Rodiče 
Veronika a Jan přijeli z nedaleké 
obce Hovězí, přičemž maminka 
u nás rodila již podruhé,“ uved-
la mluvčí Vsetínské nemocni-
ce s tím, že malý Samuel obdržel 

jako dárek plenkový dort a dárky 
od hokejistů s VHK Robe Vsetín, 
kteří s nemocnicí navázali celo-
roční spolupráci.

Antonín, Ondřej, Vojtěch, Ro-
zálie, Nela či Viktorie zase pat-
ří mezi nejčastější jména někte-
rých z 594 dětí, které přišly na 
svět v Nemocnici AGEL ve Valaš-
ském Meziříčí. „U dívek se nej-
častěji dávala jména jako Anna, 
Barbora, Natálie, Tereza, Sofie, 
mezi jmény chlapců převažoval 
Jakub, Tomáš, David, Dominik 
nebo Jan,“ prozradila Kateřina 
Frkalová, staniční sestra novoro-
zeneckého oddělení. Nejvíce dětí 
se podle ní narodilo v srpnu (61) 
a listopadu (58).

První narozené miminko ne-
mocnice přivítala na Nový rok 
ráno v 7:24 a stala se jím holčička 
Margareta. Její maminka přijela 
do valašskomeziříčské nemocnice 
jako prvorodička z Rožnova pod 
Radhoštěm. Pro nemocnici AGEL 
je charakteristická velká spádová 

oblast, do porodnice tak běžně 
zavítají i rodičky z Nového Jičína, 
Frenštátu pod Radhoštěm, Bys-
třice pod Hostýnem nebo z Hra-
nic. ma

 Samuel obdržel dárky od hokejistů z VHK Robe Vsetín.
Foto | Vsetínská nemocnice

Kardiologie je 
i v Kloboukách

Pacienti, kteří se léčí s nemoce-
mi srdce a oběhové soustavy, 
mají kardiologickou péči přímo 

ve Valaš-
ských Klo-
boukách. 
Od 2. ledna 
otevřel na 
zdejší poli-

klinice novou ambulanci kardio-
log a internista Miroslav Bam-
buch. Ve své praxi se věnuje 
komplexní kardiologické ambu-
lantní péči včetně echokardio-
grafického vyšetření, tlakové 
a EKG monitoraci, ultrazvuko-
vému vyšetření žil a tepen dol-
ních končetin apod. Péči posky-
tuje ve spolupráci se zdravotní 
sestrou Barborou Vaculčíko-
vou. Objednávat se k vyšetření 
i k dispenzární péči je možné na 
telefonu 577 042 133.

LÉKAŘ INFORMUJE

Valašskokloboucká poliklinika
Krátká 798
766 01 Valašské Klobouky
Tel.: 577 042 112

Rožnované nominují svého Sportovce
ROŽNOV POD RADHOŠTĚM | Již 
pošestnácté bude v letošním roce 
město Rožnov pod Radhoštěm 
udělovat ocenění Sportovec roku. 
Cena je určena nejlepším spor-
tovcům, kolektivům, trenérům 
a hendikepovaným sportovcům 
roku 2023. Udělena bude také 
Cena starosty města zasloužilému 
sportovci, trenérovi nebo funkci-
onáři, který se významně zaslou-
žil o rozvoj sportu a tělovýchovy. 
Město přijímá nominace od spor-
tovní i laické veřejnosti do konce 
února 2024.

„Sportovní oddíly, rodiče spor-
tovců, občané města a další mo-
hou zasílat na Odbor školství 
a kultury Městského úřadu Rož-
nov pod Radhoštěm návrhy na 
ocenění v jednotlivých kategori-
ích. Vyhlášeny jsou kategorie In-
dividuální ocenění, Kolektivy, 
Hendikepovaní sportovci, Trenéři 
a Fair Play. A stejně jako u před-
chozích ročníků čeká na svého 
držitele i Cena starosty města,“ 
upřesnila Jana Poláchová z odbo-
ru školství a sportu s tím, že návr-
hy je třeba zasílat písemně na ad-
resu Městský úřad, odbor školství 
a sportu, Masarykovo náměstí 

128, 756 61 Rožnov pod Radhoš-
těm nebo osobně doručit na odbor 
školství a sportu. Učinit tak lze 
nejpozději do 29. února.

V květnu loňského roku byli 
v Janíkově stodole ve Valašském 
muzeu v přírodě oceněni za rok 
2022 celkem čtyři sportovci jed-
notlivci, dva kolektivy, jeden 

handicapovaný sportovec, trenér 
roku a dalších sedm osobností 
rožnovského sportu. Ze všech no-
minantů byla vybrána a vyhlášena 
jako Sportovec roku trampolínis-
tka Michaela Juříčková, přičemž 
Cenu starosty města si odnesl Vla-
dimír Fassman, někdejší majitel 
Rožnovského pivovaru.  ma

 Za rok 2022 získala Sportovce roku Michaela Juříčková. Foto | město Rožnov pod Radhoštěm

Zbrojnice rozšířena 
o další podlaží
VALAŠSKÉ MEZIŘÍČÍ | Sbor dob-
rovolných hasičů místní části 
Lhota ve Valašském Meziříčí se 
dočkal nového zázemí. Radni-
ce nechala s náklady pět milionů 
korun rozšířit tamní hasičskou 
zbrojnici. Původní objekt ze se-
dmdesátých let minulého století 
se tak dočkal dalšího podlaží.

„Místní sbor patří k nejaktiv-
nějším v našem městě. Má přes 
osmdesát členů, přičemž víc jak 
čtvrtinu tvoří děti a mládež do 
osmnácti let. V hasičských soutě-
žích dosahují skvělých výsledků, 
ale dosud postrádali vhodné zá-
zemí pro školení a mládežnickou 
činnost. Proto jsme se rozhodli 
vyhovět žádosti hasičů a vybudo-
vat jim nové zázemí,“ řekl staros-
ta Robert Stržínek.

Jednopodlažní zbrojnici s ga-
ráží pro zásahovou techniku dopl-
nila nadstavba s novou střechou, 
došlo také k vybudování nové-
ho skladu včetně zateplení stěny 
garáže a dalších úprav původní-
ho objektu. Náklady dle projektu 
původně činily asi šest a půl mi-
lionu, ty se městu podařilo díky 
soutěžím snížit asi o půldruhého 
milionu korun. ma



Z nezbedného hocha  
udělaly housle světového virtuosa
Dokončení ze strany 1

Významně podporujete mla-
dé hráče prostřednictvím 
vaší Akademie. Letos už po-
řádáte 28. ročník pro nadané 
mladé houslisty v Luhačo-
vicích. Jak to vypadá s mla-
dými hudebníky v Česku? 
Je jich dost? Má se jim kdo 
věnovat? 

V naší zemi je velmi mnoho mi-
mořádně talentovaných muzikan-
tů všech hudebních oborů. Je to 
dáno ve světě nevídanou tradicí 
hudebních škol, dnes základních 
uměleckých škol, které umožňují 
profesionální vedení začínajících 
malých umělců i v nejzapadlejších 
vesničkách. Navíc jsou školy pro 
rodiče ekonomicky dostupné. Je to 
opravdu malý český zázrak.

a připravit vždy unikátní 
program? Jak dlouho se fes-
tival chystá? 

Náš festival Svátky hudby je 
určitě nejstarší porevoluční pro-
jekt v oblasti komorní hudby 
a svým zaměřením na začínající 
muzikanty zcela jedinečný. Byl to 
nápad mojí ženy Evy a vznikl ješ-
tě před naší luhačovickou Aka-
demií. Smyslem našeho snažení 
v porevolučním kvasu, kdy staré 
věci mizely a nové ještě nevznikly, 
bylo umožnit mladým muzikan-
tům vystoupit na koncertním pó-
diu. A nebyly to jen Svátky hudby 
v Praze, pořádáme je i v dalších 
městech, včetně Luhačovic. Kaž- 
doroční vítěz naší Akademie 
se mnou navíc absolvuje desít-
ky koncertů i na jiných pódiích. 
A jsou to nejen koncerty. Progra-
my vymýšlí Eva. Je to radost mít 
absolutní svobodu rozhodová-
ní a kombinovat začínající muzi-
kanty s těmi renomovanými, kteří 
byli před 30 lety také začáteční-
ci a první krůčky si odbyli právě 
u nás. A to, že máme všechny kon-
certy do posledního místa vypro-
dané, svědčí o jednom – že naše 
neotřelá dramaturgie a špičkové 
výkony ať už známých, či nezná-
mých umělců naše publikum opa-
kovaně oslovují. A nejsou to jen 
tyto aktivity. Eva vymyslela pro 
nekomerční televizi Noe cyklus 
Má vlast. Jedná se o koncerty po 
památných místech naší vlasti, 

kde opět získávají příležitost ti 
nejlepší z mladých umělců. Tento 
jedinečný počin má už na 60 dílů.

Příprava takových akcí musí 
být dost náročná časově 
i psychicky… Jak to zvládáte? 

Příprava nám dělá radost, Evu 
baví vymýšlet jedinečné a neotře-
lé podoby koncertů a kombino-
vat účinkující. Důležití jsou však 
v neposlední řadě naši podporo-
vatelé. Bez finančních prostřed-
ků bychom už dávno zkrachovali, 
zvláště v dnešní době, kdy se zdra-
žování všeho „utrhlo ze řetězu“. 
Když potom sedíme v sále a vidí-
me nadšené publikum a šťastné 
interprety, máme hned nové síly 
do dalších dobrodružství.

Posloucháte třeba při cesto-
vání autem rádio? Jak vní-
máte současnou moderní 
hudbu, co na ni říkáte? 

Abych se přiznal, naše genera-
ce vyrůstala na divadle Semafor, 
na geniálních textech Jiřího Su-
chého, zpívali pěvci, jakými byli 
Karel Hála, Milan Chladil, Wal-
demar Matuška, Karel Gott, Hana 
Hegerová, Eva Pilarová, Věra Špi-
narová, skupina Olympic a ve svě-
tě Beatles či Bee Gees… Krásná 
hudba, krásné texty. Takže odpo-
věď zní: rádio posloucháme kvůli 
dopravním zprávám, a pokud tam 
zazní něco z hudby, kterou máme 
rádi, tak si hlasitost přidáme.

V naší zemi je velmi mnoho mimořádně talentovaných 
muzikantů všech hudebních oborů. Je to dáno ve světě 
nevídanou tradicí hudebních škol, které umožňují 
profesionální vedení začínajících mladých umělců.

Ti nejlepší ve vaší Akade-
mii „vyhrají“ špičkové hou-
sle od známých mistrů. Na 
jaké housle hrajete vy a jak 
s nimi cestujete? Přeci jen je 
to vzácný nástroj – nemáte 
o něj při cestování obavy?  

Momentálně hraji na nástroj 
označený štítkem Josef Guarneri-
us IHS del Gesù. Zdali jej posta-
vil skutečně osobně tento velký 
italský Mistr, nebo některý z jeho 
žáků, je samozřejmě otázkou. Jis-
té však je, že na něj celý život hrál 

učitel všech houslistů, sám velký 
Otakar Ševčík. O nástroj se nebo-
jím. Pokud jej nepřejede parní vá-
lec nebo nepohltí plameny, vše se 
dá opravit. A co se zlodějů týká, 
těžko by se kradený kousek pro-
dával. Je to podobné jako s obra-
zy. Zkuste si dát inzerát, že prodá-
te van Gogha, který před týdnem 
zmizel z galerie nebo ze soukromé 
sbírky.

Koncertoval jste po celém 
světě. Je nějaké místo, kde 
byste si chtěl ještě zahrát, 
nebo místo, na které obzvláš-
tě rád vzpomínáte? 

Za tu dobu jsem odehrál tisí-
ce koncertů v celé Evropě, v Aus-
trálii, USA, Kanadě, Asii. Nemám 
už žádná konkrétní přání, kam 
bych se rád vypravil s houslemi. 

Nicméně máme s mojí ženou pár 
oblíbených míst na světe, kam 
se rádi vracíme, a to i bez kon-
certů. Třeba do Benátek, Paříže, 
Salzburgu…

Připravujete i festival Svát-
ky hudby v Praze, Václav 
Hudeček a jeho hosté – což 
je nejdelší festival komor-
ní hudby pořádaný na úze-
mí Prahy. Představujete zde 
a uvádíte i mladé talenty 
– dá se i po 30 letech najít 
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KŘÍŽOVKA | V tajence najdete začátek citátu Jana Wericha: (tajenka), tam nebezpečno. 

Znění tajenky pošlete s kontaktem na vás (jméno, příjmení, adresa a kontaktní telefon) na e-mail tajenky@regvyd.cz do 9. 2. 2024. 
Luštitel odesláním znění tajenky uděluje správci (Regionální vydavatelství, s.r.o., IČ: 27846717) souhlas se zpracováním svých osobních údajů (jméno, příjmení, e-mail, telefonní kontakt a  adresa), a  to ve smyslu Nařízení Evropského parlamentu a  Rady (EU) 2016/679 ze dne 27.  4.  2016 o  ochraně fyzických osob v  souvislosti se 
zpracováním osobních údajů a o volném pohybu těchto údajů (GDPR). Uvedené osobní údaje je nutné zpracovávat za účelem správy dat souvisejících s vyhlášením vybraných luštitelů křížovky zajišťované správcem. Tyto údaje budou správcem zpracovávány pouze po dobu nezbytně nutnou, po vyhlášení budou ihned odstraněny.

Barvou roku je něžná broskvová
V roce 2000 začal newyorský in-
stitut Pantone defi novat barvy 
roku – předpovídá tím globál-
ní trendy v oblasti barev a fun-
guje také jako porad-
ce při volbě identity 
značek a vývoje jejich 
designové strategie. 
Pro letošní rok vybra-
li na základě důklad-
ného výzkumu tren-
dů v umění a módním 
průmyslu odborníci 
barvu, která má zachycovat naši 
touhu pečovat o sebe i o druhé. Je 
to sametově jemný broskvový tón, 
jehož všeobjímající duch oboha-
cuje mysl, tělo i duši: Peach Fuzz. 
Cílem společnosti přitom není ur-
čovat módní trendy, ale zvolit ta-
kovou barvu, která bude spole-
čensky i kulturně reprezentovat 
nadcházející rok.

Tento teplý pastelový odstín 
má slušet každému. „Při hledání 
odstínu, který odráží naši vroze-
nou touhu po blízkosti a spojení, 
jsme zvolili barvu zářící teplem 
a moderní elegancí. Odstín, který 

rezonuje se soucitem, nabízí hma-
tové objetí a bez námahy propo-
juje mladistvé s nadčasovým,“ 
uvedla v ofi ciálním představení 

barvy roku výkonná 
ředitelka Pantone Co-
lor Institute Leatrice 
Eiseman. Podle ní jde 
nenápadně smyslná 
broskvová barva lehce 
zapracovat do každé-
ho líčení, oblečení, do 
vlastního domova a je 

ideální k zútulňování prostředí. 

Barva, 
která sluší každému 

Podle základní teorie barev 
broskvová obsahuje všechny ba-
revné podtóny světla. Je to mix 
žluté, růžové, červené a oranžové. 
Směs těchto jemných odstínů má 
přinášet do našeho života jemnou 
harmonii. Zároveň je však barva 
roku 2024 velmi moderní a pů-
sobí sofi stikovaným dojmem. Pe-
ach Fuzz připomíná minulost, ale 
je přizpůsoben současnosti, což 
zdůrazňuje důležitost empatie 

a soucitu v dnešním světě. Bro-
skvová barva nás přímo vyzývá, 
abychom si našli čas pro odpoči-
nek a zamyšlení. Velkou výhodou 
letošní barvy je, že oproti loňské 
vyzývavé Viva Magenta je barva 
Peach Fuzz nadčasová. Díky jem-
nosti je lehké ji začlenit do svého 

PANTONE

13-1023

Peach Fuzz

šatníku nebo domova. Třeba do-
plňky v této barvě vynesete nebo 
zkombinujete i v následujících le-
tech. Stačí jen drobné detaily v tó-
nech barvy roku a outfi t získá 
moderní nádech – stačí gumička 
ve vlasech nebo brož na saku ne-
utrální barvy. ala

Peach Fuzz
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Vodní ptáci uvítají pomoc lidí
Opravdová zima je v plném prou-
du, většina rybníků je zamrzlá 
a vodním ptákům ubývá přirozené 
potravy, tak se někteří přemístili 
na řeky ve městech. Dobře vědí, že 
je zde tepleji, a navíc jim tam lidé 
nosí potravu.

Jde především o labutě vel-
ké a kachny divoké. Ojediněle se 
zde objevují i lysky černé, racko-
vé chechtaví, poláci velcí nebo 
chocholačky. Velmi vzácně i hvíz-
dáci euroasijští, ostralky štíhlé, 
slípky zelenonohé nebo kachničky 
mandarínské.

Někteří lidé chodí vodní ptáky 
přikrmovat, a proto je dobré připo-
menout, že nejvhodnější potravou 
jsou, podle odborníků z Moravské-
ho ornitologického spolku, semena 
pšenice, loupaný oves nebo kuku-
řice, slupky jablek a zbytky listové 
zeleniny.

Staré pečivo není pro ptáky 
vhodné, mají ho ale rádi

V menší míře lze použít i kous-
ky nakrájeného nebo rozlámaného 
vysušeného bílého pečiva a chle-
ba. V žádném případě na nich 

nesmí být plíseň nebo sůl, ptáci 
by se mohli přiotrávit a uhynout. 
Někteří odborníci nedoporučují 
přikrmovat vodní ptáky pečivem, 
ale chovatelé vodní drůbeže na to 

mají opačný názor. Pro ptáky totiž 
pečivo představuje snadný zdroj 
energie, chybí v něm však důle-
žité vitamíny, minerály a stopové 
prvky, potřebné pro jejich zdravý 

růst a fungování. Zvlášť nevhod-
né je přikrmování pečivem během 
hnízdní sezóny. Nedostatek po-
třebných živin v potravě způsobu-
je nesprávný vývin kostí a kloubů 
mladých ptáků a jejich následné 
deformace. Ty můžou mít za ná-
sledek neschopnost létat. Takový 
pták mnohokrát není schopen pro 
sebe zabezpečit dostatek potravy 
a často se stává i snadnou kořistí 
predátorů.

Podle kroužků lze určit, 
odkud ptáci přilétají 

Labutě u vodních ploch často 
vycházejí i na břeh za lidmi s kr-
mením. Toho využívají ornitolo-
gové k odečtení jejich kroužků, 
aby zjistili, odkud k nám přiletěly. 
„Nejčastěji mají české kroužky, ale 
občas i polské, slovenské, němec-
ké nebo chorvatské. Pokud se vám 
podaří vyfotit nebo odečíst ornito-
logický kroužek, případně krční lí-
mec, tak dejte vědět ornitologům. 
Budou vám vděčni za pomoc při 
mapování jejich zimovišť a tahu,“ 
uvedl Jiří Šafránek z Moravského 
ornitologického spolku.  ala

Krmení vodních ptáků může být pro děti příjemným a užitečným cílem zimní vycházky. Foto | Juraj Aláč
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ˇDeláme termoluxusní okna

KE KOUPI

www.termolux.cz

NYNÍ MIMOŘÁDNÉ
ZIMNÍ SLEVY

Tel.: 571 685 920 | Hranická 792, Valašské Meziříčí
obchod.okna@temolux.cz


